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Adeseori vorbim de focul invidiei, focul mâniei, focul urii, şi focul 

poftei, şi focul oricărei patimi rele. Fireşte, acest foc nu a fost adus pe 

pământ de către împăratul adevărului şi al dragostei, Hristos. Departe 

de asta! Acest foc necurat vine din viforul focului iadului, care loveşte 

şi pământul. 

Hristos a adus acel foc sfânt cu care El din veşnicie şi în veşnicie a 

fost înflăcărat şi a luminat: focul adevărului şi al dragostei, foc curat, 

dumnezeiesc, din vatra veşnică ce se numeşte Sfânta Treime. Flacăra 

adevărului din care se revarsă căldura dragostei. 

Acesta este focul cu care creştinul arde fără se se mistuie, aşa cum 

rugul din pustie ardea şi nu se mistuia. 

Acesta este focul pe care l-a simţit prorocul Ieremia în oasele sale şi 

care îl mâna în chip nebiruit să arate adevărul lui Dumnezeu (Ieremia 

23, 29). 

de Hristos, aşa cum au simţit şi cei doi apostoli 

la Emaus şi au descris: "au nu ardea în noi 

inima noastră când ne vorbea?" 

Acest foc L-a mânat pe Hristos să Se 

pogoare din ceruri pe pământ şi ne mână pe noi  

să ne înălţăm la ceruri. 

Toţi am fost botezaţi cu acest foc sfânt, după 

cuvântul lui Ioan: "eu vă botez cu apă, iar  El 

(Hristos) vă va boteza cu Duhul Sfânt şi cu 

foc." 

Acest foc lucrează în inima omenească o 

râvnă nedescrisă pentru tot binele. El bucură  

pe drept şi chinuie pe păcătos. Şi pe noi ne 

chinuie deseori, până ce ne vom curăţi deplin 

de  toată nedreptatea şi necurăţia, fiindcă scris 

este: "Dumnezeu este foc care arde pe 

păcătoşi". 

 

 (Sfântul Nicolae Velimirovici, 

 Răspunsuri la  întrebările  lumii  de  azi) 

Acesta este focul care s-a pogorât asupra 

apostolilor în chipul limbilor de foc, care i-a 

înţelepţit şi i-a luminat pe pescarii simpli şi  

i-a făcut cei mai mari dintre înţelepţi. 

Acesta este focul care lumina faţa arhidi-

aconului Ştefan şi îl făcea asemenea îngerilor 

lui Dumnezeu. Acesta este focul duhovnicesc 

al adevărului şi al dragostei, prin care 

apostolii şi  misionarii creştini au renăscut 

lumea, au înviat hoitul omenirii păgâne, l-au 

curăţit, l-au  luminat şi l-au înţelepţit. Tot ce 

e bun în lume este din acest foc ceresc, pe 

care Domnul l-a  aruncat pe pământ. 

Acesta este focul ceresc, prin care sufletul 

e curăţit aşa cum e curăţit aurul prin focul 

pământesc. La lumina acestui foc recunoaştem 

calea, ne dăm seama de unde venim şi încotro  

mergem, cunoaştem pe Tatăl nostru Cel Ceresc 

şi patria cea veşnică. De la acest foc  inima 

noastră se încălzeşte cu negrăită dragoste faţă 

Sf. N. Velimirovici, 

icoană 

VITAMINA  DUHOVNICEASCĂ 
 Trăim vremurile de la apusul istoriei într-un mod foarte primejdios, nuclear. Băgați de seamă, 

mă, că vă culcați seara și vă treziți la Judecată. E destul ca un nebun să apese pe buton și s-a 

terminat cu omenirea. Și te duci pe vecii vecilor în împărăția pentru care ai trăit pe pământ. 

Fărădelegile oamenilor atrag pustiirea pe pământ. Și când se împlinește măsura fărădelegilor vin 

măsurile lui Dumnezeu. 

 Atâta vreme cât ţinem păcatele nemărturisite, ascunse cu voia, atâta vreme atârnă pedeapsa lor 

asupra noastră, ca o sabie care stă să cadă peste viaţa noastră. De îndată însă ce mărturisim 

păcatele şi vinovăţia, primejdia morţii o înlătură Dumnezeu de deasupra noastră. 

 Toţi avem o genă oncogenă şi ne putem îmbolnăvi de mai multe ori fără să ştim, dar prin 

spovedanie sinceră şi împărtăşirea cu Sfânta  Euharistie ne refacem. Trebuie să ne întărim cu 

Sfintele Taine, cu energie duhovnicească, capabile să stăvilească anarhia din creier şi din organismul 

nostru. Factorul supranatural se dovedeşte capabil de atâtea ori să ne scape din multe încurcături. 

(Din învățăturile Părintelui Arsenie Boca  pentru români) 


